
Christenllnie SGP

Motie; Cluster l&A
De raad van de gemeente Twenterand in vergadering bijeen op dinsdag 13 november 2018, behandelend de 
Programmabegroting 2019

Constaterende dat:
■ Na twee begrotingen ondanks onderzoek nog steeds geen duidelijkheid is of de cluster t&A in eigen beheer 
wordt gehouden of wordt uitbesteed, dan wel een samenwerking wordt aangegaan met een partner binnen 
Twente.

Overwegende dat:
• De gemeenteraad geen inzicht heeft wat de incidentele en structurele financiele consequenties zijn van 
bovenstaande, per variant.

• Er in zijn totaliteit financieel grote oji^aven zijn de komende jaren.

• Nut en noodzaak van uitbesteden dan wel een samenwerking met een partner binnen Twente wordt niet 
aangetoond. Er zijn eveneens grote risico's mee gemoeid vanwege de veel grotere afhankelijkheid.

• Met vergroten van de flexibele schil zijn grenzen heeft. We moeten voorkomen dat kennis, ervaring en 
betrokkenheid verdwijnt uit het gemeentehuis.

Verzoekt het college:
De gemeenteraad meer te betrekken in het l&A-traject door de voor- en nadelen objectief in beeld brengen, 
alvorens onomkeerbare beslissingen worden genomen. De gemeenteraad een raadsvoorstel voor te ieggen ter 
besluitvorming.

En gaat over tot de orde van de dag.

Vriezenveen, 13 november 2018

Namens, 

GBT-M.J.A.EIzinga

CDA-J.Kuilder

PW-E.Veltmeijer

PvdA/6L - S. Reusken :

Christenllnie - G. SmeltC:.

SGP-J.Jonker

WD - E. Kobes

Raadsvergadering d.d....53./..!.'../.^J^.K§^

- aangahoudan /evorganomon
- na h.st. aangenomen / verworpeti met 
iJ&stemmen voor en stemmen tegen
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Motie: Onttrekking Oeverweg aan openbaarheid
De raad van de gemeente Twenterand in vergadering bijeen op dinsdag 13 november 2018, behandelend 
de Programmabegroting 2019

Constaterende dat:
• In 1928 de Ontginningsmaatschappij Overijssel alle natuurgronden In de Weitemanslanden van de 
gemeente Vriezenveen kocht"... met als streven een heel nieuw dorp te stichten, compleet met kerk, 
school en cafd."

• Na de ontginning minister-president jr. mr. Ruys de Beerenbrouck samen met 150 schoolkinderen
op 28 maart 1933 bomen plantte en de aanwezigen er op wees "... dat zij ook in de toekomst liefde voor 
de natuur zouden moeten voelen en hun dit toewenschte."

• Daarna slechts enkele hulzen zl)n gebouwd en het dorp er uiteindelijk nooit is gekomen. Echter, de 
(Oever)weg bleef, terwiji het geen enkele openbare functie heeft of heeft gehad.

Overwegende dat:
• Gemeente Twenterand, zonder er decennia lang naar om gekeken te hebben, het laatste deel van de 
verwilderde (Oever)weg - alwaar flora en fauna welig tiert - alsnog wil opwaarderen terwiji enig nut 
ontbreekt.

• Er momenteel geSxperimenteerd wordt met 'gastheerschap', waarbij met omwonenden afspraken 
worden gemaakt om zorg te dragen voor onderhoud groen.

Verzoekt het college:
De Oeverweg, vanaf de Weitemansweg tot aan zandpad de Vosmaatweg, voor wat betreft het laatste 
deel [zie bijiage] te onttrekken aan de openbaarheid en uit de wegenlegger te verwijderen. Dlt laatste 
deel wordt teruggegeven aan de natuur en net als de omgeving de sloot langs het zandpad door te 
trekken.

En gaat over tot de orde van de dag. 

Vriezenveen, 13 november 2018 

Namens,
GBT-M.J.A.EIzinga 

CDA-J. Kuilder 

PW-E.Veltmeijer 

PvdA/GL - S. Reusken

ChristenUnie - G. Smel><

SGP-J.Jonker

WD - E. Kobes

Raadsvergadering d.d.. J.M—l ^

■ E.h.6t.-aangonomfm
- aangchoudon / oifprgpnnmen
- na h.st. aangenomen / vcNvorpon met 
'2.2Lstemmen voor en Q sti:iritn-ir: lerjc'.i
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Met groene lijn 
aangegeven het laatste 
deel van de Oeverweg 
dat onttrokken meet 
worden aan de 
openbaarheid en 
teruggegeven moet 
worden aan de natuur, 
eindigend met het 
doortrekken van de 
sloot grenzend aan 
zandpad Vosmaatweg.

Situatie weergegeven 
zonder groene lijn.
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Motie: Vernieuwen 'Klachtenbehandeling inwoners' + publieksvriendelijke 
folder 'Klachtenbehandeling inwoners'
De raad van de gemeente Twenterand in vergadering bijeen op dinsdag 13 november 2018, behandelend 
de Programmabegroting 2019

Constaterende dat:
• De 'Regeling Interne Klachtenbehandeling' van de gemeente Twenterand dateert van September 2001 
en is niet meer van deze tijd.

• De hieruit ontwikkelde folder 'Klachtenprocedure' van de gemeente Twenterand eveneens gedateerd is 
6n niet publieksvriendelijk.

• Zowel de 'Regeling Interne Klachtenbehandeling' als de folder niet aansluiten op de door Overijsselse en 
Nationale Ombudsman gehanteerde regeling en correspondentiewijzer.

Overwegende dat:
• Onze inwoners zijn in veel opzichten afhankelijk van de gemeente Twenterand.

• Als een inwoner van de gemeente Twenterand ontevreden is over de wijze waarop zlj / hij door 
medewerker(s) van de gemeente is behandeld, dan Is een onafhankelijke klachtenbehandeling 
onontbeerlijk.

• In de huidige opzet vraagtekens geplaatst kunnen worden bij de onafhankelijkheid van de 
klachtencodrdinator als wezenlijk onderdeel van de organisatie.

■ Bij een ingediende klacht door een inwoner de onafhankelijkheid van de klachtencodrdinator boven 
elke twijfel verheven moet zijn.

Verzoekt het college:
1) Oe regeling zodanig te vernieuwen dat het daarmee aansluit op de door Overijsselse / Nationale 
Ombudsman gehanteerde regeling en dat de onafhankelijkheid van de klachtencodrdinator boven elke 
twijfel verheven is.
2) Een nieuwe publieksvriendelijke folder te produceren en daarin, naar voorbeeld van de 
correspondentiewijzer van de Nationale Ombudsman, een stroomschema opte nemen.
3) De 'Regeling Interne Klachtenbehandeling' te wijzigen in 'Klachtenbehandeling inwoners 
gemeente Twenterand'. De foldernaam eveneens als zodanig te wijzigen.

En gaat over tot de orde van de dag.



Vriezenveen, 13 november 2018

Namens,
GBT-M.J. A.EIzinga

CDA-J. Kuilder

PW - E. Veltmeijer

PvdA/GL-

ChristenUnie - G. Smelt ;

SGP-J.Jonker

WD - E. KoBes

Raadsvergadering d.d.
- a.h.sti aartgenemen
- aangohoudcn / ovorgcwowaw
- na h.st. aangenomen / vorworpen met 
/2-ZstemfTien voor en .O.. stemmen tegen
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Motie: Meer publiek /politick debat m4t Inwoners en organisaties
De raad van de gemeente Twenterand in vergadering bijeen op dinsdag 13 november 2018, behandelend 
de Programmabegroting 2019

Constaterende dat:
• Slechts eens per vier jaar, steeds vlak voor de gemeenteraadsverkiezingen, poTrtieke debatten worden 
georganiseerd waarbij vooral standpunten van politieke partijen aan de orde komen. Tot nu toe 
faciliteerde de gemeente Twenterand e6n debat.

• Het ontbreekt in de gemeente Twenterand aan politiek-publiek debat, dat plaatsvindt op locatie In het 
openbaar buiten het gemeentehuis. Door anderen te betrekken In de discussie dan uitsluitend politici 
worden maatschappelijke vraagstukken van meerdere kanten belicht.

Overwegende dat:
• Wij meer zichtbaar willen zijn in de kernen en op een directere en andere manier communiceren met 
onze inwoners en organisaties.

• Het publiekelijk bediscussieren van (grote) maatschappelijke vraagstukken is elk Jaar weer belangrijk. 
HierbiJ kunnen de meest tegengestelde geluiden aan de orde komen. Geluiden die je anders niet zo snel 
zou horen. Dit is goed voor de maatschappelijke betrokkenheid.

• Het politiek-publiek debat zal uitbesteed moeten worden aan een derde (lees: onafhankelljke) medium, 
dat kennls heeft van wat er leeft in de gemeente Twenterand, op de hoogte is van de politieke 
raadsagenda en een maximaal bereik heeft. Dit medium bepaalt in alle vrijheid de onderwerpen voor het 
debat en de debaters.

Verzoekt het college:
Het politiek-publiek debat minimaal twee maal per jaar voor maximaal € 2.500 per keer te Faciliteren 
(voorjaar en najaar). Dit in 2019 financieel te dekken uit de Reserve Uitwerking Bestuursakkoord.
Voor de jaren 2020 en daarna in de eerstvolgende Kadernota een structurele financiele dekking voor te 
leggen aan de gemeenteraad.

En gaat over tot de orde van de dag.

Vriezenveen, 13 november 2018 
Namens,

GBT - M. J. A. Elzinga 

CDA-J. Kuilder 

PW-E.Veltmeijer 

PvdA/61- - S. Reusken

ChristenUnie - G. Snie!

SGP-J.Jonker

WD - E. Kobes

Raadsvergadering d.d...A^.L\L.(.'Zs?i S 

- fth.at aangonewen 
aangchoudon / ovcrgcnemen
na h.st. aangenomen / veworpon met CT *

7,1 stemmen voor en .1.... stemmen tegen
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Motfe: Toepassing methode 'De Nieuwe Route' als pilot Huishoudelijke Hulp
De raad van de gemeente Twenterand in vergadering bijeen op dinsdag 13 november 2018, behandelend 
de Programmabegroting 2019

Constaterende dat:
• De afgelopen ronde van de keukentafelgesprekken met betrekking tot de her-indicaties Huishoudelijke 
Hulp hebben enkele Jaren geleden tot veel onvrede geleid, gezlen de honderden bezwaarschriften.

• De aanpak destijds, de oude route {vraag -> hulpverlening en zorgvrager maken plan -> hulpverlening, 
zorgvrager en omgeving zorgvrager voeren plan uit} en gebrekkige communicatie, voldeed niet.

• 'De Nieuwe Route', is een boek - uitgereikt aan de coalitie door PvdA/GroenLinks - dat 
gekantelde aanpak in het Sociaal Domein beschrijft. Zorg, ondersteuning, jeugdhulp, participatie; het 
gehele Sociale Domein kan vanuit deze visie samen werken.

• Kern van 'De Nieuwe Route' is dat de regie en eigenaarschap over de te verbeteren situatie verschuift 
van de hulpverlening naar alle betrokkenen samen. Ofwel
{vraag -> hulpverlening en zorgvrager in omgeving zorgvrager maken plan -> zorgvrager, omgeving en 
(waar nodig) hulpverlening voeren plan uit)

Overwegende dat:
• Om 'De Nieuwe Route' over het gehele Sociale Domein ineens uit te voeren vergt de nodige tijd.

• Een pilot als deze zal zoals te doen gebruikelijk zowel positieve als negatieve ervaringen opieveren. 

Verzoekt het college:
De methodiek [zie bijiage] sociale redzaamheid zoals omschreven in het boek 'De Nieuwe Route' toe te

( passen als pilot tij.Hone He ireiikakentafolgespr udalijkxndarsteu-
ning. De gemeonteraad over de ervaringen te informeren via een aparte-paragroaf in de halfjaarlijksc- 
rapportages over het Sociale Domein.

Engaat over tot deorde van de dag. dc^-c^rooer eke. rcvfxd

Vriezenveen, 13 november 2018

Namens,
GBT-M.J. A. Elzinga

CDA-J. Kuilder 

PW-E.Veltmeijer 

PvdA/GL-S. Reuskuske^jp^

ChristenUnie - G. Smelt 

SGP-J.Jonker 

WD - E. Kobes

RsadsvdfQSdfirinQ
BtHcwien

- aangahoiKilMU / tvomeweimn 
■ na h.st. aangenomen/ viwwiiptn met 
.•ZA stemmen voor en .JL... ttMimiM tegen )><^



De nieuwe sociale route
Alle betrokkenen besluiien samen war er nodig is om de siruaiie re verbereren.
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iMan.laat regie aijgnM 
Mbetrokkewfi

OngeviirgdCTkttiKc 
wermieispHitni 
bestuitmeeamfe 

oplosskige^ 
Betiakkenheiden regie

Watiseram He band? 
wiezIjnernogtiReibii 

betrakkai?

Waarom?

Een gedi^gen plan van aUemaal 
zorgtvoor:

•^Motivatle 
'^Betrokkenheid 
K VerantwoordeWkt^ 

Samenredzaainneid

Keni, iawawnertoiy

J
aCflrtn Sod

Een systeem- en cuttuurverandering
De transformatie van het sociale domein is een kanteling van organisatie en efficlentie centraal naar mens en samenwerking centraal. 
De?e werkelijke kanteling vindt alleen plaats in de nieuwe route, waarin de machtsvertioudingen zijn veranderd. Wanneer mensen samen 
besluiten wat er nodig is om de situatie te verbeteren, zijn ze ook bereid om bier verantwoordeKJkheid voor te nemen. De overheid geeft 
de kaders aan, de hurpvertenlng geeft informabe, fadliteert het besluitvormingsproces en tevert waar nodig hulp.

Oeoude route

2 Hulpverieningmuktplan

} HufpverleBingeo 
zofovnoef imcfeo OmIh

Dedoodtopende route

2 HulpvHening en wgwager 
makenpUn

3. HulpvedenOtliMfinittrm

i :*.• -11 t li . .

De Nieuwe Route
1. Vraag

2. Hulpveriening en zorgvrager 
en omgeving maken plan

3. Zorgvrager, omgeving en

Samenredzaamheld vanult regie, gelijkwaardigheid en wederkerigheid

Tien tips voor gemeenten:

1. Richt }B op meedenken vd omgeving ipv op uitvoeren
2. Richt ^ proces in op de nieuwe route van besluitvorming
3. Train in kringvergrotende en regieversterkende gesprekstechnieken
4. Ontwikkel een andere kijk op het begrip 'sociaal netwerk'
5. Efficient is niet altijd beter op de lange termijn.
6. Reserveer financien om specifieke expertise in te huren waar nodig
7. Werk vanuit menswaarden ipv regels en protocollen
8. Schiet bij een incident niet meteen in de oude route.
9. Creeer een veilige werk- en leeromgeving voor professionals
10. Deel goede ervaringen; intern, met burgers en met andere gemeenten

ii-
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TWENTERANDTwenterand SGP

Motle Twenterands Automaatje

De raad van de gemeente Twenterand in vergadering bijeen op 13 november 2018, behandelend de programma- 
begroting 2019

Constaterende dat:
• 1 miljoen ouderen in Nederland noodgedwongen achter de geraniums zitten;
• Mobiliteit voor ouderen niet meer vanzelfsprekend is, denk aan fysieke ongemakken, digitalisering en 

afstand tot openbaar vervoer;
• BiJ de groep 75 - 85 jarigen zich 50% eenzaam voelt, bij 85 plussers zelfs 60% *

Overwegende dat;
• Mobiliteit een zeer belangrijke factor Is ter voorkoming van eenzaamheid en sociaal isolement van ouderen;
• Automaatje een zeer goede opiossing kan bieden voor het mobiliteits- en sociale vraagstuk
• Meerdere gemeenten het Automaatje al omarmd hebben en succesvol draaien
• Het initiatief van Automaatje uitgaat van burgerparticipatie
• Bovendien sluit dit initiatief naadloos aan bij het coalltleakkoord

Verzoekt het college op:
1. De mogelijkheid te onderzoeken om het Automaatje te ondersteunen vanult de gemeente;
2. Hierbij alle relevante initiatieven en welzijnsorganisaties, actief binnen onze gemeente te betrekken, en te 

onderzoeken hoe Automaatje van toegevoegde waarde kan zijn
3. De resultaten van dit onderzoek voor te leggen aan de gemeenteraad, uiterlijk februari 2019

En gaat over tot de orde van de dag.

Vriezenveen, 13 november 2018

CDA/ / GBT ChristenUnIe
rand

❖ RIVM, Volksgezondheidszorg.info

Raadsvergadering ^ ^

■ iili at angawman 
- oangalwMdinfiwminwian 
• na h.st.aangwiomen/\Mni«pii»mtC 
.Z2stemm0n voor en .O. stemmen tegen
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Motie toegang sociaal domein
De raad van de gemeente Tv/enterand, bijaen op 13 november 2018, behandelende da
bagroting 2019

Constateert dat:

- De begroting 2019 vanwege de hoge kosten In het sodale doniein voor dit jaar 
gedekt moeten worden met een verhoging van de OZB

- De afgelopen Jaren de zorgvragen en daarmee gepaard gaande kosten op het gebied 
van jeugdhulp In de gemeente Twenterand zijn vergroot en toegenomen

• In de toegang meerdere wegen zIjn die kunnen leiden tot een verwijzing voor 
Jeugdhulp

Overweegt dat;

• De gemeente haar verantwoordelijkheid neemt en staat voor het garanderen van 
goede zorg voor alle inwoners

- Het in het algemeen belang gevraagd mag worden van Inwoners om met elkaar zorg 
te dragen voor elkaar

- Het nieuwe inkoopmodel 2019 mogelijkheden biedt om met zorgaanbieders te 
onderhandelen over resultaten, prijaafspraken en termijnen

- Consulenten jeugd verwijzingen voor jeugdhulp voor de gemeente Twenterand 
afgeven en daarmee aan de toegang staan voor jeugdhulp

- Verwacht mag worden dat consulenten jeugd goed op de hoogte zijn van de sociale 
kaart in Twenterand en bij de overwegingen voor inzet van jeugdhulp telkens 
afwegen en motiveren of preventieve, algemene inzet van jeugdhulp mogelijk is.

- Voor het goed uitvoeren van de jeugdhulp regelmatig overleg met zorgaanbieders 
nodig is om te kunnen evalueren en controleren of de inzet van de hulp nog passend 
Is

- Consulenten jeugd daarom ook voor hun rol als regisseur voldoende tijd nodig 
hebben om de uitvoering te kunnen (blijven) monitoren

- Het aantal jeugdconsulenten in de gemeente Twenterand ongeveer gelijk is gebleven 
t.o.v. de start in 2015. Waarbij de vraag is of deze capaciteit nog voldoende is

- De toegang van de gemeente Twenterand kan worden versterkt met voldoende 
toegeruste regisseurs.

Vraagt daarom aan het college om;

- Te onderzoeken of er voldoende ruimte en mogelijkheden zijn bij de consulenten 
jeugd om hun regisseursrol goed te kunnen uitvoeren. En hiervan verslag uit te 
brengen aan de raad met financiele onderbouwing bij de kademota 2020, zodat de 
raad dit in haar overwegingen mee kan nemen.
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En gaat over tot de orde van de dag.

ChristenUnie Twenterand

G. SmeK

ingen Twenjerand

M. Elzijpga

Raadsvergadering d.d....!.3../.U, 
■i*hirt.>an§onomort 
- langahniiriaii/ avorgonemm 
■ ^3 h,st. aangenomen / met
Z.I.. stemmen voor en stemmen tegen
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Motie bedrijfskavels & kavels woningbouw

De read van da gemaenta Twantarand, bijaan op 13 novamber2018, bahandelenda da 
begroting 2019

Constateert dat:

- Wij de slag missen met de omiiggende gemeenten aangaande verkoop bedrijfekavels 
en kavels verkoop woningbouw

• Omiiggende gemeenten op prijs, bestemmingsplannen en beeldlovaliteit beter scoren
- Onze (bestemmingsplannen en beeidkwaliteitsplannen) vaak te beperkend om te 

kunnen verkopen
• De behoefte modellen voor woningbouwplannen klaar liggen maar door de provincie 

nog niet omarmd zijn
- Wij te weinig beschikbare concrete harde plannen hebben klaarliggen

- Overwegende;

• Het college met ingang van heden aan de slag gaat om alle beperkende factoren 
te evalueren en op een rij^e te zetten

• Het college met ingang van heden aan de slag gaat om een concurrentlemodel te 
ontwikkelen om de verkoop van kavels te vergroten

• Het college met ingang van heden noodzakelijke aanpassingen voor de raad voor 
het einde van het jaar voortegt ter besluitvorming

Vraagt daarom aan het college om:

• Te komen met een plan van aanpak om de verkoop van bedrijfskavels en 
woningbouwkavels viot te trekken en concurrerende modellen op te nemen.

• Te komen met aanpassingen op beeidkwaliteitsplannen/bestemmingsplannen waar 
we nu mee in de knel komen

- Te komen met een voorstel om in navolging van de gemeente Rijssen een website te 
ontwikkelen waar we met name actief de beschikbare bedrijfekavels kunnen 
verkopen

- De wethouders RO en ECO bij verzoeken tot verkoop kavels nauw betrokken worden 
door de ambtelijke organisatie en na ovedeg met college de vervoigstap in het proces 
met de mogelijke kopers wordt gezet (geen louter ambtelijke route )



En gaat over tot de orde van de dag.

ChristenUnie Twenterand 
G. Smelt /

GemeenteBelangen Twenterand 
M. Elzinga A

Raadsvergadering d.d... 
-a^h.ot. oongenomen
- aangchoudoft /-ovcrgenomcn
- na h.st. aangenomen / verworpen met 
rZl. stemmen voor en ..L,. stemmen tegen
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Motie meekoppeikansen Engbertsdijkvenen
De read van da gemeente Twenterand, bijaen op 13 novambar 2018, behandalenda da
begroting 2019

Constateert dat;

- Wij als raad zijn bijgepraat over meekoppeikansen rondom Engertsdijkvenen op het 
gebied van recreatie en toerisme
Er vanult diverse verenigingen en platforms al jaren wordt meegedacht over een 
meer aantrekkelijker en veiliger inrichting van dit gebied en om deze voor toerisme te 
ontsluiten

• Er nu een kans ligt om met belangenverenigingen, agrariers en omilggende 
gemeenten lets te gaan doen met de wensen die er ziJn voor dit gebied omdat de 
Provincie Overijssel de mogelijkheid biedt om met de meekoppeikansen het 
draagviak onder de inwoners en belanghebbenden voor de natuurmaatregelen in dit 
gebied te vergroten

Overweegt hleitij dat:

- Er in het gebied Engbertsdijkvenen veel kansen liggen op het gebied van recreatie en 
toerisme. O.a. op het gebied van toegankelijkheld voor toerisme en het ontwikkelen 
van een Kringiooplandbouw

• De gelden die er zijn vanuit meekoppeikansen beperkt zijn en daarom mogelijk een 
keuze gemaakt moet worden uit een of enkele initiatieven die er zijn voor dit gebied

- Het gebied waardevol is voor ons en onze kinderen en daarom nu maatregelen 
genomen moeten worden die de aantrekkelijkheid vergroten en waarmee de cultuur- 
historische waarde behouden blijft

- Deze ontwikkeiing mogelijk ook kan passen binnen het cultuurprofiel Ruimte voor 
verbeelding van de regio Twente 2021-2024. Zeker omdat het thema van dit 
cultuurprofiel lextiel’ is en een duidelijke link legt met het gebied waarin vrij wonen: 
met aan de ene kant Engbertsdijkvenen en de veenarbeid waarover wordt verteld in 
het Veenmuseum en aan de andere kant het verhaal van de Rusluie waarover in het 
historisch museum wordt verteld. Belden zijn onderdeel van onze cultuur, maar staan 
in groot contrast met elkaar, wat kenmerkend is voor onze gemeente.

- Geschiedents belangrijk is om te vertellen omdat zo onze cultuur en achtetgrond 
wordt doorgegeven. Dit versterkt ons gevoel van identiteit en saamhorigheid

Vraagt daarom aan het college om:

• In Twents verband het verhaal en de geschiedenis van Twenterand, met name 
gericht op de Engbertsdijkvenen en de Rusluie te vertellen om het onderdeel te 
kunnen laten zijn van het gezamenlljke cultuurprofiel voor verteelding van de Regio 
Twente. En zo de mogelijkheden vergroten om het gebied Engbertsdijkvenen te
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ontsluiten voor toerisme en in het verhaal van Regio Twente ook ons verhaal te laten 
horen.

- In gesprek te gaan met de omiiggende gemeenten Tubbergen en Hardenberg en met 
hen tevens de kansen te bespreken cm dit gebied onderdeel te kunnen laten zijn van 
het cultuurprofiel voor verbeelding van de Regio Twente.

- Daamaast met deze gemeenten Hardenberg en Tubbergen de mogelijkheden en 
kansen bespreken die de meekoppelkansen bleden

- Verdere mogelijkheden van financiering onderzoeken bij andere gremia zoals 
ondernemers, toeristische sector

- Aan de raad verslag te doen van deze onderzoeken en bij de kademota aan de raad 
terug te komen met financiele mogelijkheden en plannen voor de inrichtlng van dit 
gebied

En gaat over tot de orde van de dag.

ChristenUnie Tyyrenterand 

G. Smelt D
GemeenteBelangen Twenteran 

M.EIzinga

Raadsvergadering d.d...\i^-/ .'A.../.r?>P

- E.h.ct. aangenomnn
- ^ r>unrr|anomon-
- na h.st. aangenomen / vcrworpan met 
.7_t. stemmen voor en ..1... stemmen tegen



SGP
Motie aanpak laaggeletterdheid

De raad van de gemeente Twenterand in vergadering bijeen op dinsdag 13
november 2018, behandelend de Programmabegroting 2019

Constaterende dat:

• 10% van de inwoners van Twenterand laaggeletterd is.
• PricewaterhouseCoopers (PwC) een studie heeft uitgevoerd naar de 

maatschappelijke kosten van laaggeletterdheid. Uit dit onderzoek blijkt dat het 
aantal laaggeletterden in Nederland aanzienlijk hoger is dan gedacht en de 
maatschappelijke kosten van laaggeletterdheid enorm zijn, ca. 1 miijard euro.

• Het college het probleem onderkent.

Overwegende dat:

• Dat logopedie laaggeletterdheid kan voorkomen, is bij het grote publiek niet of 
nauwelijks bekend.

• Mensen die niet goed kunnen lezen en schrijven kosten de maatschappij 
onder meer geld doordat ze vaker werkloos zijn, vaker een beroep doen op 
de gezondheidszorg en weinig verdienen als ze w6l een baan hebben.

• De maatschappelijke kosten niet alleen voor rekening zijn van de 
laaggeletterden zelf, maar ook bij werkgevers, zorgverzekeraars en de 
overheid (gemeente).

• Een gerichte aanpak preventief de kosten verlagen. Kosten ten aanzien van
o Gezondheidszorg (meer gebruik van zorg onder de laaggeletterden) 
o Productiviteit (minder productiviteit van laaggeletterden) 
o Sociale zekerheid, (werkloosheid, arbeidsongeschiktheid, bijstand 

uitkeringen)
o Criminaliteit (relatief meer vandalisme en geweld delicten)

• Met het plan Laaggeletterdheid Twenterand 2018-2021 een goede aanzet 
wordt gegeven.

• Dat er in de afgelopen periode bezuinigd is op logopedie in Twenterand.
• Met name in de voorschoolse periode een grote slag geslagen kan worden 

om de scholen de kans te bieden om hun eigen aanpak te kiezen.

Vraagt het college:

Om met het plan Laaggeletterdheid Twenterand, als leidraad, in overleg te gaan met 
de scholen over logopedie en de mogelijkheden te onderzoeken tot extra financiSle 
inzet. Daarnaast de mogelijkheden te onderzoeken om binnen het beleidsplan
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Sociaal Domein middelen te vinden om elke school de mogelijkheid te bieden c.q. de 
scholen te stimuleren tot het komen tot activiteiten gericht op Voor- en 
Vroegschoolse Educatie (WE). En de raad hierover schriftelijk te informeren voor 
de zomer van 2019.

En gaat over tot de orde van de dag.

Vriezenveen, 13 november2018

Namens,

SGP - J.J. Jonker;

CDA - J. Kuilder:

PW - E. Veltmeijer: 

PvdA/GL- S. Reusken

GBT - M. J. A. Elzinga 

CU - G. Smelt

WD - E. Kobes :

Raadsvergadering d.d.. / it
- z.h.st. aangenomen- aangehouden/jDvergen^en
- fiaJi»str-«aRg^omen / verworpen met
...‘irTstemmen voor en.....stemmen tegen
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SGP
Motie bevordering asbest sanering

De raad van de gemeente Twenterand in vergadering bijeen op dinsdag 13 
november 2018, behandelend de Programmabegroting 2019.

Constaterende dat;

• Asbest binnenkort verboden wordt en er in Twenterand, als 
plattelandsgemeente, veel asbest aanwezig is, zowel buiten als binnen de 
bebouwde kom.

• De gemeenten op den duur verantwoordelijk zijn voor de handhaving
• De gemeente Twenterand van goede wil is om de asbest sanering te 

bevorderen.
• Op dit moment de motie ‘ontwerp-Beleidsregels Erventransitie’ uitgewerkt 

wordt.

Overwegende dat:

• Het risico bij bijvoorbeeid asbestbranden voor rekening van de gemeente 
(gemeenschap) kunnen komen.

• Het bij veel burgers/bedrijven de noodzaak tot asbest sanering (nog) niet 
voldoende leeft c.q. er aan toe zijn om het asbest te saneren.

• Asbest schadelijk is voor de gezondheid.
• Door beperkingen die het bestemmingsplan kent op het gebied van 

herbouw/sloop-nieuwbouw van bouwwerken de burgers/bedrijven niet 
overgaan tot sanering, omdat bij sloop bijvoorbeeid minder opnieuw bebouwd 
mag worden. Dit gebeurd in het geval, omdat niet alleen de asbest daken aan 
vervanging toe zijn, maar het gehele bouwwerk.

Vraagt het college

Om de beperkingen als het gaat om sloop/herplaatsing van het bouwwerk in het 
kader van asbestsanering, op te heffen. Zodat voor de burgers/bedrijven dezelfde 
rechten/situatie kan blijven bestaan. En dit concreet te borgen in het uit te werken 
beleid als een goed voorbeeld van maatwerk.

En gaat over tot de orde van de dag. 

Vriezenveen, 13 november 2018
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Namens,

SGP - J.J. Jonker

CDA - J. Kuild

PW - E. Veltmeijer:

GBT - M. J. A. Elzinga

CU - G. Smelt

WD - E. Kobes ;

PvdA/GL - S. Reusken

Raadsvergadering I

- z.h.st. aangenomen ^-----
aangehouderW^j»rg6fiomen 
na h^st.^aangenomen / verworpen met 

j,,-<rrgT^men voor en......stemmen tegen

-
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SGP r 1
CDA
L J
Twenterand

Motie beleidskaders duurzaamheld

De raad van de gemeente Twenterand in vergadering bijeen op dinsdag 13
november 2018, behandelend de Programmabegroting 2019

Constaterende dat:

• De ambitie van Twenterand is, om tot de top van de meest duurzame 
gemeenten te behoren.

• De energietransitie een grote uitdaging is om in 2020 20% duurzame energie 
te gebruiken in Twenterand.

• Met de Agenda Duurzaam Twenterand de slag de komende jaren gemaakt 
moet worden.

• De wethouder aangeeft dat de Agenda Duurzaam Twenterand een 
dynamisch karakter heeft.

• Nederland lukraak bezaaid dreigt te worden met windmolenparken en 
zonnevelden. Dit heeft een negatieve invioed op het landschap en de 
leefomgeving.

• Er veel onrust in de samenleving is als het gaat om energieprojecten, waarbij 
het aan draagviak ontbreekt.

Overwegende dat:

• We de kansen tot verduurzamen niet moeten beperken, maar benutten.
• Bij het opwekken van duurzame energie, rekening moet worden gehouden 

met de ruimtelijke impact en kwaliteit. Onder andere het College van 
Rijksadviseurs adviseert daarom om ruimtelijke regie te voeren bij het 
verduurzamen van de energievoorziening.

• Overheden in het kader van verduurzaming moeten samenwerken en 
ruimtelijk sturen.

• Te overwegen een ambitie in stappen op de horizon te zetten:
o Korte termijn: duurzame energie winning stimuleren als doel maar die 

bijdraagt aan lokale wensen, economie, kwaliteit van de ruimte. 
o Lange termijn: duurzame energie als middel om economie, 

sociale samenhang, ondernemerschap in een mooie goed 
functionerende omgeving te stimuleren.

• Overwegende de 7 sleutels van Het Oversticht: ruimtelijk verantwoord 
duurzame energie opwekken. Zie:
httDs://hetoversticht.nl/media/upload/files/Flver%20EnerQievisie%20- 
%20Het%200verstichtn Lodf
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• De gemeente duidelijk moet zijn in haar kaderstelling, zodat dit onnodige 

onrust kan voorkomen. En duidelijkheid biedt in vroegtijdig stadium aan 
degenen die met (duurzame) initiatieven bezig zijn.

• Draagviak de sleutel voor het succes is.

Vraagt het college

Te komen met beleidskaders die niet dynamisch zijn naar voorbeeld van 
bijvoorbeeld de gemeente Raerd (Friesland), waarbij de principes zijn:

• Energie waar de gemeenschap (Mienskip) over beslist
• Lokale duurzame energievorm die de gemeenschap wil
• Energie die de gemeenschap gebruikt en waar zij van profiteert.

En deze principes te borgen in de Agenda Duurzaamheid Twenterand, 
Omgevingsvisie, Omgevingsplan.

Bron/informatie: httD://mienskiDsenerQie.frt/DhnciDes-van-raerd/

En gaat over tot de orde van de dag.

Vriezenveen, 13 november2018

Namens, ->

SGP - J.J. Jonk^i

CDA-J. K

PW - E. Vetfmeijer:

PvdA/GL/S. Reusken

GBT - M. J. A. Elzinga 

CU - G. Smelt

WD - E. Kobes:

Raadsvergadermg /..XQcS^

- aangonomcn
- aangohouden / evergeiiumeii
- na h.st. eanganomcn / verworpen met 
.to stemmen voor en A.X. stemmen teqen

CX> , CX^ ,



SGP "p
Motie Verduurzaming (energie neutrale) en frisse scholen in Twenterand

De raad van de gemeente Twenterand in vergadering bijeen op dinsdag 13 
november 2018, behandelend de Programmabegroting 2019

Constaterende dat:

• De ambitie van Twenterand is om tot de top van de meest duurzame 
gemeenten te behoren.

• De energietransitie een grote uitdaging is om in 2020 20% duurzame energie 
te gebruiken in Twenterand.

• Dat met de Agenda Duurzaam Twenterand de slag de komende jaren 
gemaakt moet worden.

• Het binnenklimaat in penitentiaire inrichtingen gemiddeld veel beter is dan in 
de Nederlandse scholen.

• Meerdere gemeenten daar het belang van inzien. Bijvoorbeeld Amsterdam. 
Zie voor informatie:
https://www.amsterdam.nl/bestuur-orqanisatie/oraanisatie/sociaal/onderwiis-
ieuqd-zorq/onderwiis-leerplicht/duurzame-scholen/gezonde/

Ovenwegende dat:

• Het van belang is dat de energietransitie een gezamenlijke 
verantwoordelijkheid is.

• Dat de betrokkenheid en bewustwording bij de energietransitie c.q. 
duurzaamheid juist vergroot kan worden door de scholen erbij te betrekken. 
Onze kinderen hebben immers de toekomst.

• Bij de scholen een grote opgave ligt als het gaat om de verantwoordelijkheid 
en uitvoering van groot onderhoud.

• Bij veel scholen de kennis ontbreekt van de diverse regelingen en technische 
systemen etc.

• Uit diverse onderzoeken ook bekend is dat de leerprestaties positief 
beTnvIoed worden als de kwaliteit van het binnenklimaat goed is door o.a. 
voldoende ventilatie.

• Binnenklimaat van scholen niet onderbeiicht mag blijven en dit mogelijkheden 
biedt om dit te koppelen aan het verduurzamen van scholen. (isolatie gevel, 
isolerend glas, isolatie vioer/dak, LED-verlichting of pv-panelen etc.).

• Op termijn kostenbesparend werkt voor zowel de scholen als de gemeente.

... ..J
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Vraagt het college

Om te onderzoeken hoe de gemeente (en Provincie Overijssel) scholen bij de 
verduurzaming kunnen helpen. De scholen actief te betrekken en te helpen om de 
scholen energieneutraal te krijgen. Hiervoor in het kader van de Agenda Duurzaam 
Twenterand te kunnen investeren door middelen vrij te maken en of te werven.
De raad op een zo kort mogelijke termijn (voor de zomer 2019) te informeren over de 
mogelijkheden.

En gaat over tot de orde van de dag.

Vriezenveen, 13 november2018

Namens,

SGP - J.J. Jonk^

CDA - J. Kuilder:

PW - E. Veltmeijer: 

PvdA/GL - S. Reusken

GBT - M. J. A. Elzinga 

CL) - G. Smelt

WD - E. Kober.

Raadsvergadering d.d...V3 / u 

-z.h.st. aangenemcn 
aangehoudcn / evergenemen 

- na h.st. aangenomen / vorworpen met 
A^. stemmen voor en stemmen tegerv

‘T^vjvj .



PARTIJ VOOR DE VRIJHEIDTWENTERAND

MOTIE GEEN VOORRANG STATUSHOUDERS

De raad van de gemeente Twenterand bijeen in de vergadering van 13 november 2018 

Constaterende dat:

• Statushouders voonang hebben op de sociale woningmarfd
• Steeds meer gemeentes deze voorrang afschaflen

Van m^ng dat;

• Hierdoor sprake is van discriminatie van de autochtone inwoners
• Een gemeente nooit mee moet werken aan het discrimineren van haar inwoners

Verzoekt het coRege van burgemeester en wethouders om ervoor te zorgen dat statushouders net zo 
lang moeten wachten op een sociale huurwoning als de autochtone inwoner

en gaat over tot de orde van de dag.

Vriezenveen. 13

PW Twenterai

Raadsvergadering d.d.... c/. .iI §
»arh.Bt. aangenoiiipii

- na h.st. aangenoman / verworpen met 
. .‘E.m stemmen voor en rto stemmen tegen

Tx. "piou
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Motie

Hondenbelastinq doelmatlg

De raad van de gemeente Twenterand in vergadering bijeen op dinsdag 13 november 2018, 

Constaterende dat:

• De hondenbelasting tot nu toe als algemene belastingmaatregel is toegepast.
• Het college deze wenst af te schaffen in zijn geheel.
• Er kosten zijn voor faecalienzuigers.
• Er diverse kosten zijn die toe te schrijven zijn aan hondenuitlaatplaatsen.

Overwegende dat:

• Er diverse kosten zijn die geheel toe te schrijven zijn aan het houden van honden.
• Deze kosten voor rekening dienen te komen van de eigenaren van honden.

Verzoekt het coliege:

• De hondenbelasting om te zetten naar een doelmatigheidsbeiasting zodat alleen de 
werkeiijke kosten worden omgeslagen.

• De OZB-verhoging terug te brengen met de opbrengst van deze hondenbelasting.

En gaat over tot de orde van de dag

WD Twenteraog, Erik Kobes

Raadsvergadering d.d...cl^

.nahS/^onorow/ verworpen met 
X stemmenv^"^ 1? ®temmert tege.

-DC- ^

GBT, M.J.A. Elzinga

CDA, J. Kuilder

PW, E. Veltmeijer

CU, G.Smelt

SGP, J. Jonker

PvdA/Gr.Links, S. Reusken
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Motje

Kerntaken soc. domein

De raad van de gemeente Twenterand in vergadering bijeen op dinsdag 13 november 2018,

Constaterende dat:

• De tekorten in het sociale domein nog steeds een uitdaging zijn.
• De centrale overheid niet de middelen ter beschikking stelt die nodig zijn.
• Dit een enonne aanslag op onze begroting is.
• Dit op termijn ten koste gaat van zorgvuidig opgebouwde voorzieningen in onze gemeente.

Overwegende dat:

• Het nog steeds onduidelijk is voor velen wat dit sociaie domein precies inhoudt en welke 
taken daar liggen.

• Een bredere discussie over dit probleem door onze inwoners noodzakelijk is om het 
probleem maatschappelijk duidelijk te maken.

• Er ook hier keuzes dienen te worden gemaakt waar draagviak voor moet zijn.

Verzoekt het college:

• Een document op te stellen waardoor het inhoudelijk duidelijk wordt voor iedereen wat nu 
precies in dat sociale domein omgaat en hoeveel geid hiermee gemoeid is. Dit kan door 
een lijst met taken waarbij aangegeven dient te worden hoeveel speelruimte er is voor de 
gemeente. Wat zijn wettelijke taken en hoever moert je daar in gaan. Zijn er nu taken die 
niet wettelijk zijn maar wel gcwenst omdat ze preventief zijn en bijvoorbeeid andere 
problemen voorkomen. Dit alles om een kemtakendiscussie over dit domein te kunnen 
voeren in de raad. Dit voor te bereiden en aan de raad ter beschikking stelien in de eerste 
helftvan 2019.

En gaat over tot de orde ydn de dag 

renter^d, Erik Kobes

Raadsvergadering d.d....M^../..U*.Zl^M^

kiMll igM

WD Twentei^c 

GBT, M.J.A. Eizinga

- aongahoMdaw/
- na h.$t tinmnamn / verworpen met 
6.. stemmen voor en \6.. stemmen tegen

CU,G.Smelt

PW, E/Veltmeijer PvdA/Gr.Links, S. Reusken
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Twenterand

MSSjS
Verminderen fte college

De raad van de gemeente Twenterand in vergadeting bijeen op dinsdag 13 november 2018, 

Constaterende dat:

• Vier wethouders in een gemeente van 35000 inwoners erg ruim is.
• De begroting een fors tekort iaat zien die extra uitgaven niet kan rechtvaardigen.

Overwegende dat:

• We in Twenterand goed op de uitgaven moeten blijven letten.
• We best met een wethouder minder kunnen.
• Het terugbrengen van de inzet per wethouder van full-time naar 0,75 of 0,8 fte niet 

reaiistisch is.

Verzoekt het college:

• Het aantal wethoudersposten met 1 fte te venninderen. 

En gaat over tot de orde van de dag
Raadsvergadering d.d... / U

■ aengehoudon / evergenunruBn
- na h.st. 3ani^nemerT / verworpen me

WD Twente^nd , Erik Kobes

GBT, M.JA Elzinga

stemmen voor en stemmp'
'T>2. OoD ."v^vJO e.-,

CE>A
CU. G.Smeit OocPt ,

SGP, J. Jonker

PvdA/Gr.Links, S. Reusken



Motie

Vestiainaen Bibliotheek

De raad van de gemeente Twenterand in vergadering bijeen op dinsdag 13 november 2018,

Constaterende dat:

• De gemeente Twenterand nog vier fysieke vestigingen van de bibliotheek heefl.
• Veel gemeenten overgaan tot vermlnderlng van het aantal vestigingen.
• Bibliotheken hun fysieke ruimte, uitstalling van boeken, minder nodig zijn door toegenomen 

digitalisering.
• Het publiek informatie en kennis tegenwoordig in toenemende mate verkrijgt via 

toegenomen kanalen van diverse media en internet.
• Bibliotheken een kostbare voorziening zijn qua vierkante meters.

Overwegende dat:

• De bibliotheek in Twenterand nuttig werk doet o.a. op het gebied van laaggeletterdheid.
• De bibliotheek als basisvoorziening nog steeds een belangrijke rol vervult in onze 

samenleving en ook nieuwe activiteiten ontplooit.
• Er met het oog op de digitalisering wel goed gekeken moet worden naar de daadwerkelijk 

benodigde ruimte en doelmatigheid.
• Er jaarlijks toch zo’n 700.000 euro op de begroting drukt voor bibliotheken.
• Vier vestigingen en 700.000 euro wel wat veel is op een inwonertal van 35.000 mensen.
• De kosten terug te dringen zijn door minder vestigingen, minder vierkante meters of meer 

vrijwilligers.

Verzoekt het college:

• Te onderzoeken of de huidige structuur van vier fysieke bibliotheken nog wel doelmatig is 
vooze forse inzet van bibliotheken nog wel doelmatig is voor het aantal inwoners van 
Twenterand of dat wellicht kan worden volstaan met minder vestigingen, danwel minder 
vierkante meters.

• Tevens te onderzoeken in hoeverre het model dat de gemeente Tubbergen hiervoor 
hanteert, ook toepasbaar is in onze gemeente (een aantal vestigingen in de gemeente 
Tubbergen zijn in samenspraak met de dorpsraden, nu volledig in beheer van vrijwilligers).

Z.o.



• Eventueel het onderbrengen van de bibliotheek in Vriezenveen in een deel van het 
gemeentehuis al of niet in combinatie met een herinrichting van het gemeentehuis kosten 
kunnen worden teruggedrongen.

• Dit voor te leggen aan de raad ter discussie voor juni 2019

En gaat over tot de orde van de dag

WD Twenterand , fmk Kobes 

6
GBT, M.J.A. Elzinga CU, G.Smelt

CDA, J. Kuiider

ijer

SGP, J. Jonker

PvdA/Gr.Links, S. Reusken

Raadsvergadering d.d....

- nnnQrhnilften i gVM I...... .
- na h.st. aangtwriww i verworpen met

stemmen voor en I S’ stemmen

P\jV vjoO
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Motie

Aanoassina OZB

De raad van de gemeente Twenterand in vergadering bijeen op dinsdag 13 november 2018,

Constaterende dat:

• Het in stand houden van voorzieningen door verhoging van ozb alleen ten laste komt van 
de huiseigenaren.

• Dit tot een exorbitante verhoging van de ozb met maar liefst 25 % leidt.
• De totale lasten per huishouden voor niet woningeigenaren zeifs lager zal worden.

Overwegende dat:

• Een eerlijke verdeling van lasten voor alle inwoners gewenst is.
• Er andere manieren zijn om kosten om te slaan naar alle huishoudens of inwoners door 

bijvoorbeeld gebruik te maken van de afvalstoffenheffing of bijvoorbeeld de rioolbelasting.
• Het college wellicht nog andere manieren kan vinden om de lasten eerlijker over inwoners 

te vendelen.

Verzoekt het college:

• De voorgestelde verhoging \ran ozb te beperken tot maximaal 10 % en de rest om te slaan 
via een van de voorgestelde regelingen zodat er een eerlijke verdeling komt over inwoners.

En gaat over tot de orde van de dag

TySnterand, Erik Kobes

Raadsvergadering 
a;h.M. aangeiiomen 
aangehouUeii / ovei'flenomen 
na h.st. aangeHetnen / vefwoipen met 

. stemmen voor en .Z.I. etemmen tegen

GBT, M.J.A. Elzinga

CDA, J. Kuilder

PW, E. Veltmeijer

CD, G.Smelt

SGP, J. Jonker

PvdA/Gr.Links, S. Reusken
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Motie

OZB volaens macronomn

De raad van de gemeente Twenterand in vergadering bijeen op dinsdag 13 november 2018,

Constate rende dat:

• In de voorgestelde begroting Twenterand een exorbitante verhoglng wordt voorgesteld van 
maar liefst 25%

Overwegende dat:

• De VNG aangeeft dat de macronorm OZB voor het begrotingsjaar is vastgesteld op 4%

Verzoekt het college:

• De OZB verhoging voor 2019 in overeenstemming te laten zijn met de macronorm.

En gaat over tot de orde van de dag

bWD Twenterand , Eiik Kobes

GBT, M.JA Elzinga

CDA, J. Kuilder

PW. E. Veltmeijer

Raadsvergadering d.d....?.^,7cAL/.^^>&

- aangehouden / evergenemen 
na h.st. aangcnomen / verworpen met 
S" stemmen voor en t stemmen tegen

Ocx:?^

CU. G.Smelt

SGP, J. Jonker

PvdA/Gr.Links, S. Reusken
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Motie

ruDsenbestrllcier

De raad van de gemeente Twenterand in vergadering bijeen op dinsdag 13 november 2018, 

Constaterende dat:

• De overtast van de eikenprocessierups in Nerdeland zal toenemen.
• Er in Twenterand relatief veei eiken zijn en daarmee de overlast zal toenemen
• Het aanbod van bestrijders bij lange na niet voldoende is in Twente
• Ook niet gegarandeerd kan worden dat bij overlast snel kan worden ingegrepen.
• Dit voor veei narigheid zorgt bij scholen en routes van schoolgaande kinderen
• De begroting een steeds hoger wordend bedrag laat zien voor bestrijding

Overwegende dat:

• Snelle inzet bij constatering van nesten noodzakelijk is.
• Het wenselijk is bestrijding in eigen hand te houden zodat we niet afhankelijk zijn van

derden.
De begroting een dusdanig hoog bedrag laat zien dat het goed mogeiijk moet zijn 
bestrijding in eigen hand te houden.

Verzoekt het college:

• Te onderzoeken wat een bestrijder kost en hoe hoog dan de kapitaallasten zijn.
• Dit voor te ieggen aan de raad teneinde de overweging te kunnen maken om de bestrijding 

in eigen hand van de gemeente te kunnen nemen.

En gaat over tot de orde van de dag

WD Twenterand , Erik Kobes

GBT, M.J.A. Elzinga

Raadsvergadering 
g.h.ct. aaitgewemen 
aangeh»Mil>n/ averg<neiiKWT 
na h.st. iiaimiinnun / verworpen met 

stemtnen voor en wUIi stemmen tegen

CU, G.Smelt

CDA, J. Kuilder SGP, J. Jonker

PvdA/Gr.Links, S. Reusken
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Motie

Omvana Bearotinasdocument

De raad van de gemeente Twenterand in vergadering bijeen op dinsdag 13 november 2018, 

Constaterende dat:

Het begrotingsdocument ook dit Jaar wear zeer omvangrijk is.
Er veel ioze ruimte in de 140 pagina’s van het document zit.
De begroting door zijn omvang voor een groter pubiiek onoverzichtelijk is.

• Dit al onderkend wordt doordat er ook een pubiieksversie van twee A4-tjes is gemaakt.

Overwegende dat:

• Een overzichteiijke begroting de leesbaarheid en het opzoeken van onderwerpen ten goede 
komt

• We bureaucratie moeten temgdringen en daarbij de grote hoeveelheden documenten en de 
omvang daarvan.

• Er geen bedrijf is dat een dergelijke omvang van het begrotingsdocument heeft.

Verzoekt het college:

• Volgend jaar de begroting te beperken tot de helft van het huldige aantal pagina's.
• Dit naast de uitgave van de publieksvn'endelijke samenvatting.

En gaat over tot de orde van de dag
Raadsvergadering didoiM^tiMA**************

WD Twentera^, Erik Kobes

GBT. M.J.A. Elzinga

aongeheudew/ eMergenomoiv 
na h.sL aangenemen / vefwoipen met 
."H stemmen voor en .^i^temmen tegoii

CU. G.Smelt OOoPv .

CDA, J. Kuilder SGP, J. Jonker

PvdA/Gr.Links, S. Reusken



PvpA GROENLINKS ByBBI
TWENTERAND

Motie: begrijpelijke taal 

Datum: 13 november 2018

De raad van de gemeente Twenterand bijeen in vergadering op 13 november 
behandelende de begroting 2019.

Overwegende dat:
Voor het bereiken van inwoners en ondernemers het belangrijk is dat de 
gemeente eenvoudige en begrijpelijke taal gebruikt,
Onduidelijke communicatie leidt tot een grotere afstand tussen inwoners, 
ondernemers en de gemeente.

- Dat begrijpelijke taal kan leiden tot minder klachten en bezwaren.

Constaterende dat:
- Dat de gemeente Twenterand niet voor alle communicatie taalniveau B1 

hanteert. Het taalniveau B1 is eenvoudige Nederlandse taal en wordt door 
de meeste mensen begrepen.

- Onbegrijpelijke communicatie niet aileen voor de "mensen die het niet 
begrijpen", maar ook voor de gemeente nadelig is.
De effecten, voor met name met kwetsbare mensen als laaggeletterden, 
ouderen en mensen met een licht verstandelijke beperking, steeds meer 
op de voorgrond treden.

Besluit het college te verzoeken:
Ervoor te zorgen dat gerichte brieven aan inwoners, gemeenteberichten, 
artikelen op de website en informatie / inschrijfformulieren^ begrijpelijke 
taal (op B1-taalniveau worden geschreven.

- Dat Taalpunt Twenterand waar nodig wordt ingeschakeid voor advies en'^ 

ondersteuning voor het gebruik van begrijpelijke taal vanuit de gemeente.

En gaat over tot de orde van de dag
^ ^ , Raadsvergadering d.d. >3 / h
^ks Twenterand ^ |, j imnnnnmrnParty van de Arbeid - 

Stephan Reusken 
GBT - Twent'
Marcus Elzin

_______jngonow
- aangohoudon / overgonomen
- na h.st. aangenomen / vorworpen met
7 7^ stemmen voor en stemmen tegen
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Motie: onderzoek instellen Kinderraad en aanstellen Kinderburgermeester

Datum; 13 november 2018

De raad van de gemeente Twenterand bijeen in vergadering op 13 november
behandelende de begroting 2019.

Overwegende dat:
- In het collegeprogramma opgenomen is opgenomen dat kinderen meer 

worden betrokken bij de lokale democratie en voorstellen te doen door 
het instellen van een kinderraad.

- De raad het belangrijk vindt om jongeren en met name kinderen te 
bereiken.

Constaterende dat:
- Dat er al in de gemeente Twenterand uitvoering wordt gegeven aan het 

spel Democracity, waarin kinderen van de basisscholen (groep 7 en 8) 
kennis kunnen maken met lokale democratie.

- Dat het nooit te vroeg is om te beginnen met de jeugd in aanraking te 
laten komen met de democratische beginselen van ons land en lokaal 
bestuur In het bijzonder;

Besluit het college te verzoeken:
- Om met alle basisscholen na te gaan of er belangstelling bestaat voor het 

installeren van een Kinderraad en een Kinderburgermeester.
- De raad bij voldoende belangstelling met een raadsvoorstel Kinderraad en 

Kinderburgermeester komt en wel voor 1 mei 2019.

En gaat over tot de orde van de dag

PartiJ van de Arbeid - GroenLin) 
Stephan Reusken

GBT
Marcus Elzinga

enterand Raadsvergadering d.d....Vl^.Lvi.j,2pil&
- fch-.ot. Qanganotncn
- aangahoudcn / evefgenomow
- na h.st. aangenomen / veweiyon met 
.V^stemmen voor en ..S.. stemmen tegen
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Twenterand

Motie: onderzoek en debat vuurwerkverbod

Datum: 13 november2018

De raad van de gemeente Twenterand bijeen in vergadering op 13 november
behandelende de begroting 2019.

Overwegende dat:
Dat de overlast ten gevolge van het afsteken van vuurwerk steeds meer 
toeneemt.

- Dat de overlast vooral wordt ervaren door kwetsbare inwoners zoals 
ouderen.

- Dat de overlast van het afsteken van vuurwerk ook geldt voor dier en 
milieu.

- Dat er een toename is van onveiligheid, letsel en schade.
- Dat het van belang is om hierover in de raad en met inwoners van 

Twenterand in gesprek te gaan.

Constaterende dat:
- Veel inwoners, en vooral ouderen, zich ergeren aan het afsteken van 

vuurwerk rond dejaarwisseling.
- Afgelopen jaren steeds vroeger begonnen wordt met het afsteken van het 

vuurwerk wat, mede door het toenemen van zwaarder vuurwerk, steeds 
meer overlast veroorzaakt, voor mensen en zeker ook voor dieren.

- Er steeds meer gemeenten zijn die overgaan naar het verbieden van 
vuurwerk op verschillende plaatsen in hun gemeenten.

- Er jaarlijks een terugkerende discussie is over het afsteken van vuurwerk 
en instellen van een (gedeeltelijk) vuurwerkverbod.

• Het kabinet al maatregelen heeft genomen om particulieren slechts 
toestemming te geven om vuurwerk af te steken tussen 18.00 uur en 
02.00 uur en de verkoop terug te brengen naar 2 dagen, te weten 30 en 31 
december.

- Het college in de beantwoording op de schriftelijke vragen in de 1 
termijn over het instellen van een (gedeeltelijk) vuurwerkverbod bereid is 
tot een discussie hierover.
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Besluit het college te verzoeken:
Tg onderzoeken wat de mogeiykheden zijn om maatregelen te treffen met 
betrekking tot het beperken van zwaar knalvuurwerk ai dan niet in 
combinatie met gebiedsverboden en te onderzoeken om afsteekplekken 
te concentreren in de verschillende kernen.

- Hier in Twenterand het overleg en het debat over te voeren, om te horen 
wat de meningen hierover zijn in de samenleving en of er voor een 
(gedeeltelijk) vuurwerkverbod draagviak is.

- De raad na dit onderzoek te informeren en met voorstelien te komen voor 
1 Juni 2019, om vervolgens aan de vastgestelde maatregelen uitvoering te 
geven bij de jaarwisseling van 2019 / 2020.

En gaat over tot de orde van de dag

Parti] van de Arbeid - ^^enLinks Twenterand 

Stephan Reusken

SGP 
Jan Jonker

Raadsvergadering &

" z:-h;ot.- oongonomon 
- aangahoudon / ovorgenomeil
- na

stemmen voor en .l.srstemmen tegen
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Motie: Handhaving

Datum: 13 november 2018

De raad van de gemeente Twenterand bijeen in vergadering op 13 november
behandelende de begroting 2019.

Constaterende dat:
- Er in onze gemeente op het gebied van handhaving moment sprake is van 

een achterstandsituatie.
- De achterstandsituatie niet alleen onwenselijk is maar ook op onderdelen 

in strijd kan komen met het wettelijke uitvoeringsniveau.
^ Een goed pubiiek sociaal leven in de knel kan komen met een niet 

toereikend handhavingsniveau.
- Op dit moment in deze gemeente vooral reactief toezicht wordt gehouden 

door op kiachten te reageren.
- Het college heeft aangegeven in de tussentijdsrapportage (Berap) en ook 

in de begroting voor 2019 dat er onvoldoende capaciteit is om te 
handhaven.

Overwegende dat:
- Handhaving noodzakelijk Is om gevoel van velllgheid en leefbaarheid te 

kunnen borgen.
- ledere inwoner zlch vellig en geborgen moet kunnen voelen in de 

openbare ruimte van deze gemeente.
- Er effectief op kiachten en geconstateerde overtreding gereageerd moet 

worden.
- In de gemeente Twenterand er steeds meer (grootschalige) activiteiten 

worden georganiseerd en dat dit op een gegeven moment niet meer kan 
bij onvoldoende handhavingscapaciteit.

* Uitbreiding van de capaciteit bij handhaving een eerste stap kan zijn bij het 
realiseren van een wettelijk handhavingsniveau.

Besluit het college te verzoeken:
- Om naar de raad met voorstellen te komen voor uitbreiding van de 

capaciteit voor handhaving om in ieder geval de wettelijke taken uit te 

voeren.
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De rciad hierover te informeren en met voorstellen te komen voor 1 april 
2019.

En gaat over tot de orde vy

Partij van de Arbeid 
Stephan Reusken

'nLinks Twenterand

Raadsvergadering d.d. 
- z.h.st. aangonomen 
.aangehoudeili«W' 
. na voor en

lenomeni/verworpenmet
.....stemmentegen
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Motie: Regenbooggemeente

Datum: 13 november2018

De raad van de gemeente Twenterand bijeen in vergadering op 13 november
behandelende de begroting 2019.

Overwegende dat:
- De Grondwet van de Staat der Nederlanden in artikel 1 discriminatie 

verbiedt en in artikel 6 stelt, dat ieder het recht heeft zijn godsdienst of 
levensovertuiging, individueel of in gemeenschap met anderen vrij te uit te 
dragen, behoudens ieders verantwoordelijkheid volgens de wet;

- De gemeenteraad van Twenterand staat voor het gestelde in de 
Grondwet;

- Nederland internationaal voorop loopt in de sociale acceptatie van 
lesbische vrouwen, homoseksuelen, biseksuelen en transgenders, 
afgekort LHBT'ers, maar deze acceptatie breder gedragen moet worden 
aangezien berichten over intimidatie, geweld en uitingen van vijandigheid 
tegenover LHBT'ers vaker voor komen;

- LHBT'ers zich daardoor onveilig voelen en in het maatschappelijke verkeer 
niet durven uit te komen voor hun identiteit hetgeen in strijd is met de 
Nederlandse cultuur en wetgeving, terwljl zij daar net als alle 
Nederlanders wel recht op hebben;

- Het wenselijk is een impuls te geven aan het stimuleren van de 
emancipatie en acceptatie van LHBT'ers;

- ledere overheid volgens de Grondwet zorg dient te dragen voor onder 
meer gelijke behandeling, sociale samenhang, veiligheid, leefbaarheid en 
maatschappelijke ondersteuning van haar inwoners;

- Een landelijk project Regenboogsteden is ontstaan waarbij onder andere 
de Provincie Gelderland en diverse Nederlandse gemeenten zich hebben 
aangesloten;

- Het wenselijk is dat de gemeente Twenterand zich ook daarbij aansluit.
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Verzoekt het college van burgemeester en wethouders om:
- Een impuls te geven aan de sociale acceptatie, veiligheid en zichtbaarheid 

van LHBT'ers in Twenterand;
- Zich in te zetten voor de bevordering van de veiligheid, weerbaarheid en 

sociale acceptatie van LHBT'ers en in samenspraak met relevante partners, 
doelstellingen en een aanpak te formuleren en uit te voeren.

- Met het antidiscriminatiebureau (ADB) in Twente na te gaan wat de aard 
en omvang van discriminate van LHBT'ers in Twenterand is, de 
ontwikkelingen en sociale acceptatie in onze gemeente te monitoren en de 
gemeenteraad daarover regelmatig te informeren.

De raad spreekt uit dat;

- De gemeente Twenterand een Regenbooggemeente is.

En gaat over tot de orde van de dag

Party van de Ar 
Stephan Reus

id - Gj^o^nLinks Twenterand

Raadsvergadering d.d....\l^..L»../i^.9.>^ 

z.h.st. aangenomen ^—'
- aangehoudeiWjMrf^fS^fiWWO*'
- na h;§t<4tangenomen / v«rwofp#n met

voor en..... etemmen teflen
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TWENTERAND Twenterand

Motie: Participatie mogelijkheden in Zonnepark Oosterweilanden
Datum: 13 november 2018

De raad van de gemeente Twenterand bijeen in vergadering op 13 november 
behandelende de begroting 2019.

Constaterende dat:
• Het klimaat akkoord van Parijs grote opgaven van iedereen vergt met als 

doel reductie van emissies.
• Het college voorstelt om de exploitatie van het "Zonnepark 

Oosterweilanden" zelf ter hand te nemen.
• Duurzaamheid een belangrijk thema is voor Twenterand en dit ook zo 

vertaald is in het coalitieakkoord en een duurzaamheidsagenda.
• Het coalitieakkoord constateert dat er een kloof is tussen diegenen die 

duurzaamheid wel kunnen betalen en uitvoeren en deze die dat niet 
kunnen.

• De eco-wethouder als taak heeft om onder andere economie en 
duurzaamheid aan elkaarte verbinden.

• Er bedrijven zijn die moeten bijdragen aan een reductie maar dit soms op 
eigen locatie niet kunnen verwezenlijken of ontoereikend kunnen 
verwezenlijken.

• Participatie bijdraagt aan verantwoordelijkheid en bewustwording van de 
noodzaak om tot verduurzaming te komen.

Verzoekt het college om:
Zodra het zonnepark opgericht is en de exploitatie B.V. operationeel is:
• Onderzoek te doen of het mogelijk is om voor bedrijven te participeren in 

het zonnepark door de aanschaf van 'groene' aandelen die gekoppeld zijn 
aan de behaalde CO^ emissiereductie door het zonnepark 

'Oosterweilanden.
• Onderzoek te doen of Participatie gerealiseerd kan worden door een 

minderheidsbelang van de aandelen in de exploitatie B.V. aan 
belanghebbenden aan te bieden en de opbrengsten hiervan onder te 
brengen in het op te richten duurzaamheidsfonds.

• De raad over de uitkomsten te informeren en met voorstellen te komen 
voor participatie.

En gaat over tot d^rde van de dag 
Party van de Arb^^ Groenlinks Twenterand / Stephan Re 
CDATwenteraiw^n Kuider

Raadsvergadaring d.d......
_ I______A. ___________ _ ______________

/ U /'ToS
•li aawganwi

stemmen voor en .1^ ttwnm«n togan

- aangahoudaw / ovaiganomati

O
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